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Alsóvadász Önkormányzata részére 
 
Tisztelt Önkormányzat! 
Tisztelt Polgármester Úr! 
Tisztelt Önkormányzati Testület! 
 
A 2019 12 11-i közmeghallgatás jegyzőkönyvét és az írásban leadott kérdéseket az önkormányzatnak 
a jogszabály szerint 15 napon belül kell elkészítenie és közre adnia. 
December 11+15=26. A jogszabály nem tesz említést munkanapról, tehát naptári napokat kell 
számítani. 
Az hogy közben hétvégék és karácsonyi napok is voltak, ez esetben érdektelen, hiszen az 
önkormányzat ennek ismeretében jelölte meg december 11-ét a közmeghallgatás időpontjára, ezt 
a dátumot nem külső kényszer írta elő. Más kérdés, hogy amint a közmeghallgatáson is felmerült, a 
polgármesternek és a jelenlegi hivatalnak nincsen gyakorlata érdemi közmeghallgatások 
szervezésében, a kérdésekre adott érdemi válaszok intézésében (polgármester hangsúlyozta, hogy 
21 évi polgármestersége alatt ez az első nem-nullás, nem résztvevő nélküli közmeghallgatása, 
korábban tehát még sosem kellett közmeghallgatási kérdésekre érdemben válaszolnia, sosem 
kellett közmeghallgatáson megfogalmazott javaslatok képviselő testületi megtárgyalását levezetnie 
és arról a javaslattevőt indoklással együtt értesítenie). 
 

2011. évi CLXXXIX. törvény Magyarország helyi önkormányzatairól ……………. 
51. § (1) A helyi önkormányzat képviselő-testülete által megalkotott rendeletet a polgármester és a 
jegyző írja alá. 
53. § (1) A képviselő-testület a működésének részletes szabályait a szervezeti és működési 
szabályzatról szóló rendeletében határozza meg. A képviselő-testület a szervezeti és működési 
szabályzatról szóló rendeletben rendelkezik: …………. 
i) a közmeghallgatásról; 

(2) A képviselő-testület ülésének a jegyzőkönyvét a polgármester és a jegyző írja alá. A 
jegyzőkönyv közokirat, amelynek elkészítéséről a jegyző gondoskodik. A zárt ülésről külön 
jegyzőkönyvet kell készíteni. A jegyzőkönyvet az ülést követő tizenöt napon belül a jegyző köteles 
megküldeni a kormányhivatalnak. 

(3) A választópolgárok - a zárt ülés kivételével - betekinthetnek a képviselő-testület 
előterjesztésébe és ülésének jegyzőkönyvébe. A közérdekű adat és közérdekből nyilvános adat 
megismerésének lehetőségét zárt ülés tartása esetén is biztosítani kell. A zárt ülésen hozott 
képviselő-testületi döntés is nyilvános. 
54. § A képviselő-testület évente legalább egyszer előre meghirdetett közmeghallgatást tart, amelyen 
a helyi lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői a helyi közügyeket érintő kérdéseket és 
javaslatot tehetnek. Az elhangzott javaslatra, kérdésre a közmeghallgatáson vagy legkésőbb tizenöt 
napon belül választ kell adni. 

 
A korábban és most a közmeghallgatás alkalmával történtek (beleértve előkészületeket és a 
válaszadás eddigi elmaradását) az önkormányzat elemi működőképessége iránti aggodalmamat 
erősítik. A közmeghallgatás felemás szervezésében megnyilvánuló önkormányzati elégtelen 
működésből, az önkormányzat és a falu elvárható együttműködésének hiányából fakadóan jelentős 
egyéni és közösségi érdeksérelmek érik a falu lakosságát. Ezen érdeksérelmek, érdeksérelem-
típusok áttekintése és lehetőség szerinti orvoslásuk, kezelésük, jövőbeni kiküszöbölésük alapvető 
közérdeknek tekinthető Alsóvadászon. 
 
Gondolom az önkormányzat is helyénvalónak és fontos feladatának tekinti, hogy az előtte álló 
feladatok elvégezhetősége érdekében az önkormányzatot feladatainak megvalósítására alkalmassá 
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fejlessze. Ezt én helyette megtenni nem tudom, de mint a falu lakosa meglátásaimat szóvá tehetem, 
sőt ha a helyzet javulását remélem, szóvá kell tegyem. 
 
Ide tartozik, hogy az önkormányzat (polgármester vezetésével a testület valamint a hivatal) képes 
legyen, tudjon tartani egy 15 napos határidőt a maga választotta induló naptól számolva, hiszen 
ezért választották, ezért van költségkerete, hivatali apparátusa stb.  
 
A határidőből kicsúszva mégiscsak pótlólag elkészítendő jegyzőkönyvhöz adalékként megküldöm 
saját feljegyzéseimből azt amire emlékszem, hogy mi hangzott el a közmeghallgatáson illetve ismét 
csatolom 2019 december 4-i javaslat tevő és tájékoztatást kérő levelemet. 
 
Furcsán érzem magam, hogy közigazgatási végzettséggel és gyakorlattal rendelkező polgármester 
és aljegyző számára nekem kell vázolni eljárási követelményeket mintegy jogérzékből, szervezési 
készségből, megtapasztalt hátrányokból kiindulva, de ha a helyzet megkívánja érintett laikusként 
megpróbálkozok vele. 
 
Tehát kérem, hogy a jegyzőkönyvet mielőbb készítsék el, jutassák el hozzám illetve tegyék közzé, 
mert érdekel – gondolom nemcsak engem. A jegyzőkönyvhöz pedig úgy vélem jog szerint mindenki 
tehet megjegyzéseket, kiegészítéseket, amiket mellékletként kell hozzá csatolni. Amennyiben nem 
így volna, akkor kérem közöljék, hogy mely jogszabályi hely tiltja – mert szakértőhöz esetlegesen 
csak pontos hivatkozásokkal fordulhatok.  
 
Kérem továbbá, hogy az elkészülő jegyzőkönyvhöz mellékletként csatolásra kerüljön 2019 12 04-én 
ügyfélkapun keresztül leadott javaslat és kérdéssorom a kísérő levéllel és rövid összefoglalóval 
együtt. 
 
mellékelve: 

1) A 2019 december 11-i közmeghallgatáson készült saját vázlatom 
2) A 2019 december 4-i levelem az önkormányzatnak és írásos javaslataim, kérdéseim, a 

december 11-i közmeghallgatásra – amihez csatoltam példákat a szabálytalan aljegyzői 
aláírási gyakorlatból 

 
Alsóvadász, 2019 december 27-én 
tisztelettel 
Fáy Árpád 
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1. sz melléklet: A 2019 december 11-i közmeghallgatáson készült saját vázlatom 
 

A meghívó volt: http://www.alsovadasz.hu/meghivo-kozmeghallgatasra/ 
 
Alig voltunk 15-en, akikből kettőt nem ismerek. 
Heten az önkormányzatból voltak (Szemán János polgármester, Takács István alpolgármester, Kovácsné 
Poncsák Orsolya, Juhász Gergely, Molnár János, Pintér Lajos – Drótos László távolmaradt), valamint dr 
Laczkó Csabáné Bakos Krisztina aljegyző 
Valamint Szabó Sándor, Mészáros Imre, Horváth Róbert a feleségével, és még ketten ha jól szétnéztem. 
 
Az eredmény nekem: 

1. ha valamit kezdeményezek, például bicikli utat és az önkormányzattól csak támogató aláírás kell, 
akkor azt megadják – mondta készségesen Szemán János 

2. több oldalas levelemre írásban válaszolnak, miután a testület megtárgyalta (tehát nem az aljegyző) 
- http://vadazi-program-gondolatok.hu/javaslatok-kerdesek-kozmeghallg-ra.htm  

 
Mészáros Imre félidőben szívére hivatkozva elment, nem szólt hozzá.  
 
Szemán János polgármester azzal kezdett, hogy nekem bejelentett igényem volt, hogy mutatkozzanak be az 
önkormányzat tagjai.  

 Közbevetőleg (FÁ) megjegyzem hogy pontosan ilyen igényem nekem nem volt. 
 Én az önkormányzaton belüli szereposztásra kérdeztem rá, hogy ki mire fog jobban odafigyelni a 

testületben, milyen problémákkal kíván foglalkozni, milyen szereposztást alakítottak ki egymás 
között az önkormányzati testület tagjai. 

 Mindenki jelezte, hogy a falu sorsa fontos neki. Mindenki jelezte személyes jóakaratát.  
 Egyébként az derült ki, hogy semmiféle szereposztás nem fogalmazódott meg az önkormányzati 

képviselői testület tagjai között, de ezt nem mondták ki, csak az elmaradt válaszokból lehetett 
megérteni. 

 Szemán János a maga részről bemutatkozásként beszélt arról, hogy a közmunkások kérték hogy 
polgármester maradjon és ő nekik engedve maradt. 

 Lényegében a továbbiakban nem „beszámolt”, hanem „érintett” témaköröket. 
 

 Hangsúlyoztam (FÁ) későbbi hozzászólásomban, hogy a beszámoló nem szóban megemlítése a 
dolgoknak, hanem esetünkben részletes, a kérdésekre válaszoló, szükség vagy kérés esetén írásos 
ismertetése a dolgok választói ellenőrizhetősége céljából (mind az elmúlt 5 évre mind az elkövetkező 
5 évre tekintettel), az érdemi észrevételek megtehetősége céljából, az önkormányzat működésének 
megérthetősége céljából, hogy az egyéni életvitelben is kinek-kinek figyelembe vehető legyen – 
különös tekintettel, hogy 2014-es önkormányzati választás óta ez volt az első résztvevőkkel 
megtartott közmeghallgatás. 

 Módszeres, követhető, főbb részleteket megadó írásos ismertetést kértem. Alsóvadász életében a 
sokszáz milliós beruházási tételek nagy jelentőséggel bírnak mind az elmúlt 5 évre mind az 
elkövetkező 5 évre tekintettel. 

 Szemán János a pályázatokról szólva címszavakban ismertette az elnyert és csak beadni tervezett 
pályázatokat 
 (FÁ) Nem minden elhangzott összeget írtam le 

 

pályázat megnevezése Ft 

A beszámolónak tartalmaznia kellene az  
elmúlt 5 év  
tervezett,  
leadott,  
elnyert,  

teljesített 

 

http://www.alsovadasz.hu/meghivo-kozmeghallgatasra/
http://vadazi-program-gondolatok.hu/javaslatok-kerdesek-kozmeghallg-ra.htm
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 Szemán János azzal zárta mondanivalóját, hogy mindenki polgármestere akar lenni – aki „ha segíteni 
nem tud, legalább ne ártson” 

 
Molnár János 5 év után üdvözölte, hogy végre van közmeghallgatás.  

 Szemán János közbevágva közölte, hogy van jegyzőkönyv, mindig volt közmeghallgatás csak nem jöttek 
el az emberek.  

 Molnár János válaszolta, hogy értesíteni kellett volna mindenkit kézbesített kis papíron, napirendet 
közölve (ezen Szemán János hitetlenkedve csodálkozott). 
 5 év alatt minden visszafejlődött, nemcsak a játszótér karbantartása maradt el 
 tisztítatlanok a vizesárkok 
 közmunka szervezetlen, gyakorlatilag nincsen eredménye 
 megbomlott a faluközösség 

 van énekkar 

 elmaradtak a bálok 

 elmaradt a szüreti felvonulás 

pályázatait 

  

A beszámolónak tartalmaznia kellene az  
elkövetkező 5 év  

tervezett,  
leadott,  
elnyert,  

teljesítendő 
pályázatai 

 

 A Ft összeget 
nem mindet jegyeztem fel, gondolom a 

jegyzőkönyv majd tartalmazza 

bölcsőde építés februárban kezdés, szeptemberben 
átadás 

 

orvosi komplexum  

önkormányzat épülete  

új piactér 100% most elérhető pályázatból  

orvosi műszerre 3 millió 

óvodai udvarra 5 millió 

országos faluprogramban önkormányzati utak felújítása (2 
km út bitumenezése + járdaépítés anyagköltsége) 

 

nincs pályázat eszközfejlesztésre, belterület 
karbantartására 

 

szeretne óvoda udvarra új játékot  

felolvassa, hogy „nemzeti és helyi identitástudat” – és 
közli az aljegyzőhöz fordulva: nem tudja mi az 

 

a most megvásárolt ABC üzlet épületbe a 8. osztályig 
felkészítő felzárkóztató iskolát akar tenni (tehát a korábbi 
kerengő hír, hogy szolgáltatót terveznek kialakítani, 
például mosodát már lekerült a napirendről) 

 

kimaradt 
a játszóterek felújítása, gondozása 
a réti híd biztonságossá tétele 
külterületi utak járhatóvá tétele 
külterületi szemételhelyezés felszámolása 
külterületi nagyobb vizesárkok jav 
……………………….. 
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 stb 
 a mezőőrök feladatába tartozzon többféle feladat, amit ellenőrizzenek 
 végül Molnár János megjegyzésével elérte, hogy a levelem (FÁ) önkormányzati testületi ülésen kap 

válaszokat – írásban (erről itt szóbeli egyetértés volt a közmeghallgatás végén polgármester és 
képviselők között) 

 
Alpolgármester lényegében nem szólt, csak annyit hogy itt él, ő és családja is maradni szándékozik. 
 
Juhász Gergő a drogot említette mint problémát, majd kitért Horváth Gergő vélhetően drogos 
randalírozására (nem tudom ki az). 
 
Pintér Lajos januárig itthon van 

 közölte hogy az emberek véleményét meg kellene hallgatni, beszélni kellene az emberekkel 
 keresi hogy ő maga miben segíthetne 
 temetőben állandó és beszámoltatható négy ember legyen 

 
Kovácsné Poncsák Orsolya is segíteni akar, énekkaros marad, közmunkásokon akar segíteni, meg kell 
hallgatni az embereket, beszélni kell velük 
 
Horváth Róbert közbeszólt, hogy Szabó Lajos egyszerre mezőőr, sportfelelős, polgárőr és tűzvédelmi 
megbízott  

 (záporoztak az ellenvetések, hogy egy munkabért vesz fel Szabó Lajos – viszont a mezőőrséget 
elhanyagolja) 

 Megjegyzem (FÁ): minek kellett Molnár Jánost kitenni a fociból, ha nincsen más helyette? 
 Horváth Róbert háromszor is szóba hozta, hogy egy áteresz el van dugulva a házánál, ami miatt ő 

elázik ha nagy eső van. 
 
Szabó Sándor hosszú listával érkezett, amit halkan sorolt papírjából, nem mind tudtam felírni 

 közmeghallgatást feltűnően hirdetni kell (nem elég a minimálisan kötelező hirdető tábla és honlap) 
 milyen nagyszerű az ünnepi kivilágítás – már ide járnak az emberek fényképezkedni 
 élhetőnek kellene lennie a falunak 
 közmunka szervezés legyen hatékony (a több mint száz főnek most Kótai Kálmán és felesége 

valamint Ganyi Dezső a szervezője). 
 negatívan hat az előnytelenül alakuló lakossági összetétel a falu sorsára, hangulatára 
 az egymás mellett élést tanítani kellene és számon kérni (túl hangos zene, hétvégi fűrészelés ) 

 a fűrészelés-tilalmi ötletet  Horváth Róbert háromszor is kifogásolta, mert mint mondta aki hétközben 
dolgozik, az mikor fűrészeljen 

 Szemán János közbeszólva megköszönte az évente félmillióba kerülő díszkivilágítást dicséretét,  
 egyébként mint mondta az önkormányzat tehetetlen együttélési kérdésekben és még sok 

mindenben 

 Szabó Sándor hozzászólását folytatva 
 el kell indítani a vitát együttélésről (zenéről, kóbor kutyákról), iskolában is oktatni kellene az 

együttélést 
 közmunka ellenőrzése munka kiadástól kezdve végzés közben, az eredményig - átadásig bezárólag 
 tűzifa hasogató gép kellene  

 Szemán János közbeszólva közölte, hogy nem volna aki kezelje a tűzifa hasogató gépet, mert ha baleset 
van, akkor ki a felelős? 
 van drótkerítés fonó gép, de nincsen aki kezelje, van négy traktor, de nincsen traktoros stb (sajnos 

nem volt bejárás a közmeghallgatás előtt, tehát ezeket a berendezéseket jobbára csak hallomásból 
lehet tudni) 

 Szabó Sándor hozzászólását folytatva 
 hasogatásért még fizetnének is 
 temetőben is lehetne némely dologban fizető szolgáltatás 
 közösségi ház udvarán hiányzik a villany, még elsodornak valakit az autók szürkületben, estefelé 
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 (megjegyzem a közösségi ház udvarán kivágott termetes és hangulatos örökzöldeket nem tették 
szóvá mások sem - FÁ) 

 a főteret alakítani kellene, mert ünnepkor nincsen hová állni, csak a közútra – oda korlát kellene 
balesetvédelmi jelleggel 

 önkormányzathoz parkoló kellene (szobrok kerültek a régi parkoló helyére) 
 falubejárás kellene kül- és belterületen, a pincék között is 
 az önkormányzatnak kapcsolata, együttműködése kellene legyen a falu különféle csoportjaival 

(fiatalok, öregek, gazdálkodók, ingázók stb) 
 éves cselekvési programja legyen az önkormányzatnak, amit közzé tesz, amihez hozzá lehet szólni, 

amit utólag ellenőrizni lehet 
 legyen pénzügyi ellenőrzési bizottság az önkormányzatban, külsős szakembert is meg lehetne hívni a 

bizottságba 

 Szemán János közbeszólva közölte, van rá embere, nem kell külsőst keresni  

 Szabó Sándor hozzászólását folytatva 
 legyen a falunak jövőképe évtizedekre előre, amit az önkormányzat másokkal is megbeszél, egyeztet, 

formál, amihez lehet igazodni 

 Szemán János közbeszólva közölte: sok idő kellene mindehhez, még válaszolni is.  
 Aszaló visszatart valamiféle közös önkormányzati hivatalt támogató pénzeket. 
 Nincsen Alsóvadásznak pénze, még pénzügyes szakember sincsen ….… (ez ellentmondásban levőnek 

látszik azzal, hogy nem kell külsős szakember a pénzügyi bizottságba, majd megoldja az 
önkormányzat saját keretein belül - ha nincsen pénz pénzügyi szakemberre az alapfeladatok 
ellátására sem - FÁ) 

 Az előző aszalói polgármesterrel volt jó az együttműködés 

 Szabó Sándor hozzászólását folytatva 
 felettesek, politikai vezetés segítsége? 

 Szemán János közbeszólva közölte: nem segítenek. 

 Szabó Sándor hozzászólását folytatva 
 akkor helyben kell megoldást találni. 

 (FÁ) Itt vetettem közbe, hogy ha elintézek valamit – kapok támogató aláírást az önkormányzattól? Volt 
már ilyen pld az országúti vizesárkok tisztítása 2014-15-ben (amit annak idején éppen Szemán János 
akkor friss polgármester állított le) 

 Szemán János polgármester megjegyezte, hogy az újraválasztási szórólapján szereplő bicikliúttal ne 
foglalkozzunk, szerinte nem fog megvalósulni, mert arra nincsen forrás meg politikai akarat sem 
(országgyűlési képviselőre utalt). 

 
Többször szóba került a közmeghallgatás során az aljegyzői vélhetőleg helytelen aláírás is, mint konkrét 
probléma, amire a kormányhivatal hívta fel a figyelmet (mert úgymond a nem megfelelő aláírás kétségessé 
teszi a kiadmányok érvényességét). Ebből kifolyólag kérdéses az is, hogy a jelenlegi új önkormányzati testület 
legális-e ha érvénytelen az alakulási jegyzőkönyvének aláírása. 

 olyan ellenvetések jöttek polgármestertől, aljegyzőtől, hogy miért nem jó úgy ahogy van, meg hogy 
2013-tól van egyáltalán aljegyző 

 erre azt feleltem, hogy akkor most javítsuk ki a jelenlegi aljegyző aláírásait két évre visszamenőleg és 
akkor akár ő kezdeményezze, hogy 2013-ig legyen utólagos korrekció 

 azonban a mostani gyakorlat visszafelé sülhet el ha valaki megkérdőjelezné akár bíróság előtt az 
önkormányzat jogállását, működési gyakorlatának érvényességét (önkormányzati rendeletek, 
jegyzőkönyvek, közbeszerzési szabályzat, új önkormányzati testület megalakulása stb-stb) 

 Aljegyző személye elleni támadásnak nevezte végül az aláírásügyet, a jogbiztonságtól, törvényi 
előírásoktól, kormányhivatali levelektől, önkormányzat iránti bizalomtól függetlenül. Nem értettem 
egyet vele. Sajnálom hogy személyes sérelemként kezeli munkaköri ellentmondások szóvátételét. 

……………………….. 
a 2019 dec 11-i közmeghallgatásról készült személyes jegyzet vége 
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2. sz melléklet: A 2019 december 4-i levelem az önkormányzatnak és írásos javaslataim, 
kérdéseim, a december 11-i közmeghallgatásra – amihez csatoltam példákat a szabálytalan 
aljegyzői aláírási gyakorlatból 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Alsóvadász Önkormányzata részére 
 
Tisztelt Önkormányzat! 
Tisztelt Polgármester Úr! 
Tisztelt Önkormányzati Testület! 
 
A 2019 12 11-i közmeghallgatásra készülve 
írásban adok meg kérdéseket és javaslatokat. 
 
Kérem lehetőleg, hogy mindkét tételsorra 
egyenként, írásban is adjanak választ. 
 
Levelem tagolása: 
1. összefoglalás 
2. javaslatok 
3. kérdések 
4. példák a szabálytalan aljegyzői aláírási gyakorlatból 
 
tisztelettel 
Alsóvadász, 2019 december 4-én 

Fáy Árpád 
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Tömören összefoglalva 
közmeghallgatási kérdések és javaslatok 

2019 12 11-re előzetesen leadva december 4-én, Fáy Árpád 
1. Település infrastruktúra 

a. Hulladék kezelés javítása, mert bizonyos részeken folyamatosan gyűlik a szemét. Egyes 
lakosok a kukával kiviszik a szemetet és fát visznek haza a tároló edényekben.  

b. Belterületi utak, padkák felfestése, vízelvezetése 
c. A település határában lévő kishíd leromlott szerkezetének mélységi javítása, hiszen jelenleg 

a korhadt fákra lett csak újabb aszfalt réteg felhordva.  
d. A külterületi és belterületi víz elvezetések rendezése, lásd Almás hűtőház és pálinka főzde 

utcánál a vihar idején özönvíz alakult ki. Valamint a focipályánál 2010 óta már vagy 10 mini 
árvíz volt, a nagyobb esőzések után.  

e. A külterületi dűlő utak rendezése, hiszen a jelenlegi állapot a gazdák mellett a mezőőrök 
munkáját is hátráltatja, nehezíti 

f. Szikszó felé vezető út, ahol az autópálya fölött átmegy, ott legyen gyalogos/biciklis 
áthaladást is lehetővé tevő elem.  

2. Az önkormányzat tájékoztatási gyakorlatának fejlesztése. A lakosok kérésük esetén 
regisztrálhassanak egy önkormányzati sms/email rendszerbe, ahol  

a. kifüggesztésekről,  
b. különböző osztásokról,  
c. önkormányzati rendezvényekről,  
d. pályázati lehetőségekről,  
e. polgári védelmi helyzetekről, viharok, villám árvizek esetén,  
f. áram/gáz/víz kimaradások esetén értesítés.  
g. Ide tartozik az Alsóvadászi kürt lap internetes formájának létrehozása, mint újabb 

kommunikációs csatorna a lakosság felé.  
h. közmeghallgatások minél szélesebb körű, minél körültekintőbb meghirdetése 

3. Önkormányzat, mint mentálhigiénés központ feltámasztása. A lakosság mindennapi gondjaiban 
segítség. 

a. Drog, és közlekedési gyakorlatokat támogató előadások szervezése 
b. Alapvető informatikai képzések a munkavállalás, általános ügyintézés elősegítése céljából. 
c. Közmunkások részére munkapiaci elhelyezkedést javító tréningek, képzések szervezése, a 

leendő munkaadók közreműködésével.  
d. átlag lakosokat, vállalkozókat érintő pályázati tanácsadás, ügyvédi tanácsadás 
e. játszótér karbantartása, rendbe hozása, jelenlegi életveszélyes állapot orvoslása. 

 
 
 

 

 

A többség döntötte el az önkormányzat összetételét 

- ami nem léphet át törvényt 

- aminek a falu egészével kell együttműködnie 
 

Számos ügy korábban a „0-s közmeghallgatások” miatt nem kerülhetett megbeszélésre, 
ezért is felszaporodtak a javaslatok, kérdések. 
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közmeghallgatásra írásban tett JAVASLATOK 

 – megfontolásukról lehetőleg írásos választ kérve 

 

 
ügyfél 

2019 12 11-re 

1. 
legyen szmsz-ben rögzítve az e-mail és sms használat a helyben szokásos nyilvánosság részeként (e-
mailben elküldve a hirdetményt, sms-ben jelezve a hirdetményt) 

2. 

katasztrófa értesítési terve szmsz-ben rögzítve, például árvíz esetén az érintettek és a falu egészének 
legyen e-mailben, sms-ben, vagy élőszóban, kézbesített levélben 
- árvízi veszélyről az önkormányzat órákkal előbb értesülhet, ilyenkor azonnal értesítse a közvetlenül 
érintett családokat, az érintett területek használóit, gazdálkodóit. 
- egyéb katasztrófa veszélye vagy bekövetkezte esetén, rendkívüli állapotról is (pld útlezárás) az 
internetes honlap mellett e-mailben, sms-ben a lakosság értesítése 

3. 

közmeghallgatásról kerüljön szmsz-be, hogy Alsóvadászon 
- nullás közmeghallgatás érvénytelen 
- a közmeghallgatást legalább 3 héttel előbb kell meghirdetni 
- akik e célból e-mailt és telefonszámot leadtak, azokat e-mailben illetve sms-ben kell értesíteni 
- szignóval átveendő kézbesített meghívót kapjon a bejárásra és a közmeghallgatásra mindenki, aki az 
elmúlt választáson képviselőjelöltnek feliratkozott - mert a közügyek iránti érdeklődését ezzel 
kimutatta 
- a közös hivatal jegyzője lehetőség szerint személyesen is vegyen részt a közmeghallgatáson, ne csak 
az ő képviseletében, meghatalmazásával az aljegyző – aki aláírásának bizonytalan az érvényessége (a 
két önkormányzat 2013 március 1-től hatályos megállapodása ezt nem írja elő, de az aljegyző két éve 
használatos szabálytalan, kérdéses érvényességű aláírási szokása később felmerült probléma) 
- legyen meghirdetett tematikája és előzetesen közreadott írásos beszámolója a közmeghallgatásnak 
(minimálisan az önkormányzati intézményekről, pályázott, elnyert és teljesített vagy nem teljesített 
projektekről, utakról és vizesárkokról, szemétkezelésről, és előzetesen feltett kérdésekről – pld 3 heti 
meghirdetés után két hétig lehessen leadni írásos kérdéseket, amelyek a tematikában, esetleges írásos 
beszámolóban is megjeleníthetőek) 
- jegyzőkönyv készüljön közmeghallgatásról, ami a honlapra kikerül (írásbeli és szóbeli kérdések, 
válaszok, javaslatok, észrevételek) 
- a jegyzőkönyvhöz megjegyzéseket lehet fűzni, ami utóbb mellékletbe kerül 
- a közmeghallgatáshoz a havazás előtt (nem behavazott időben) kapcsolódjon meghirdetett nyilvános 
bejárás kül- és belterületen (utak, vizesárkok, hidak, régi szemétlerakások) önkormányzati 
intézményekben, aminek időpontját a közmeghallgatási meghívó tartalmazza 

4. 

utak 
a falun áthaladó országút ügyében az önkormányzat járjon el a közútkezelőnél és írásban tett 
kezdeményezéseit tegye közzé 
- kátyúk nélküli legyen az útfelület 
- középvonala legyen felfestve kül- és belterületen és szükség szerint frissítve 
- közintézményeknél, buszmegállóknál, templomnál legyen gyalogos zebra felfestve  
- út széle legyen felfestve (éjjeli és ködös időben való közlekedéshez) 
- a padka víztócsás mélyedések nélküli legyen, pár cm-el alacsonyabb legyen mint az útfelület, illetve 
kifelé lejtsen a vízlefolyás biztosítva 
- kezdeményezze az önkormányzat a padka zúzott kővel borítását 
- kanyarokban útszéle jelző fehér oszlopok kihelyezését igényelje fényvisszaverővel 
- az útmenti árok kül- és belterületen legyen az esővíz elvezetésére alkalmas, karbantartott 
- kereszteződések és kapubejárók rendezésére tegyen kezdeményezést (görbe tükörnél hiányzik az 
útpadka lefedése a vízáteresz felett). 



oldal 10 / 16 
 

Az önkormányzat gondoskodjon 

- a belterületi szilád burkolatú utakon is a felfestésekről, kátyúmentességről, útpadka és útmenti árok 
megfelelő állapotáról (kiépítéséről, karban tartásáról), hogy az esővíz ne sározza hanem tisztítsa az utat 

- a külterületi utak állapotában jelentős javulás érdekében az önkormányzati mezőőrök figyeljék az 
utak állapotát és feljegyzésben jelezzék  
  - a járhatatlan, nehezen járható szakaszokat,  
  - azokat a helyeket, ahol a vízlefolyást oldalra markolóval biztosítani lehet a közeli vizesárok, fás 
terület felé, 
  - a szemét kihelyezéseket 
- az önkormányzat útmérnökkel csináljon felmérést, hogy miként lehetne a dűlőutak állapotát 
költségtakarékos módon tartósan javítani 

5. 

vizesárkok – átereszek, hidak 
Szakvéleményt kérjen az önkormányzat az alsóvadászi nagy víz elvezető árkok célszerű 
karbantartásáról, átalakításáról.  
Gondoskodjon a jelentősebb külterületi vizesárkok karban tartásáról – főleg a Vadász patak oldalági 
becsatlakozó árkairól. 
Szerezze be a vizesárkok karbantartásához szükséges gépeket, eszközöket. 
Pályázzon az átereszek szükséges javítására, a réti híd rendbe tételére 

6. 

szemétkezelés 
Az önkormányzat vegye komolyan a szemét kezelését. 
A szétszórt szemetet szedjék össze: 
- a Kossuth utca külterületi folytatásán egészen a Mánta patakig az út mellett (bele értve az út mellől a 
mélyebben fekvő szántóföld szélére letolt szemetet is) 
- az Újtelep melletti árok széléről, az újtelepi házak mögötti dombtetőről, a pincék vidékéről is, 
- és ahol még számottevő szemét került lerakásra a falu területén 
- mindenkit vegyenek rá, hogy a kukát tegye ki elvitelkor az Újtelepen is, a Kossuth utca végében is, 
mindenhol, mert az önkormányzat a kukák ürítését kifizette, ehhez képest plusz költség a kukákon túl a 
szétszórt szemét össze szedéséért is fizetni 
- az intézmények kukái megfelelő méretűek legyenek, hogy a hetenkénti ürítés elég legyen számukra 
- önkormányzati rendezvények szemetének is legyen megfelelő gyűjtője az elhordásig 
A szemét probléma rendezéséről az önkormányzat számoljon be negyed év múlva az önkormányzati 
honlapon és a 2020-as közmeghallgatáson. 
Tegyen intézkedéseket az önkormányzat, hogy minden háztartás és minden közintézmény helyezze ki 
elszállítandó szemetét a megfelelő időben. 

7. 

drogkezelő program legyen a katasztrófavédelmi program mintájára a faluban (szmsz-ben rögzített 
állandó feladatként, illetékes, meglévő szervezetek bevonásával, velük együttműködve), 

- ennek legyen nyilvános a szerkezete, tevékenysége, lehetőségei  

- veszélyeztetett családok, egyének, környezet számára elérhetően 

8. 
Játszótér, közösségi ház üzemeltetése mentálhigiénés személyiségfejlesztés eszközeként gyereknek, 
felnőttnek, minden korosztálynak) - karbantartása a falu közállapotának javításáért fontos feladat.  

9. 

számítástechnika 

- informatikai képzést szervezzen az önkormányzat a faluban rendszeresen (félévente legalább) igény 
szerinti témakörökben – (szmsz-ben rögzítve hogy ez vagy ennek finanszírozása állandó feladat), 

- az önkormányzati honlap jól kezelhető kell legyen (mobillal is olvasható, honlapon és egyes szövegeken 
belüli kereső funkcióval, könnyen letölthetők legyenek a dokumentumok – (szmsz-ben rögzítve a honlap 
jó használhatósági követelményét) 

10. 
pályázati tanácsadást szervezzen az önkormányzat a lakosoknak, gazdáknak, vállalkozóknak például egy 
erre alkalmas személy foglalkoztatásával, megbízásával 
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Annál is inkább szükséges volna, mert számos pályázati lehetőségnél az önkormányzat szerepvállalása 
előfeltétel (külterületi utak) illetve segítő tényező 

11. 
tankert, mintakert létesítése önkormányzat által vagy vele együttműködésben – szmsz-be kellene 
kerüljön, hogy nem lehet kiiktatni, működtetni kell valamiképpen 

12. 

iskolával való együttműködés az önkormányzat feladata akkor is ha az iskolának nem fenntartója, 
nem közvetlen üzemeltetője, mert 
- a falu gyerekei járnak oda, akik egy évtized múlva a falu felnőttjei lesznek 
- az épület most is önkormányzati tulajdon, belső állapota javítható volna,  
- udvara alkalmatlan a gyerekek kikapcsolódására, felüdülésére – önkormányzat kisegítő további 
udvarokat és egyéb feltételeket ajánlhatna fel használatra  
- kerítése, egyes belső terei elhanyagoltak 
- szükség lenne a hátrányos helyzetű gyerekek esetében támogatni az iskolával kapcsolatot tartó szülői 
közösség alakítását 

13. 

Vadászkürt ismét működjön - papíros vagy internetes formában önkormányzati finanszírozásban, 
közösségi fórumként (tehát politikamentesen és nem az önkormányzat szócsöveként)! 
A honlapon legyen chat, a fiatalabbak számára egy megnyilvánulási lehetőség, legyen benne bőven 
önkormányzati tájékoztató 

 
 

közmeghallgatásra írásban feltett,  

előzetesen leadott KÉRDÉSEK  

– írásos választ kérve 

 

1.  

Mi a polgármester mint munkáltató véleménye arról, hogy két évig, sőt a mai napig az 

aljegyzőnek nem szabályos az aláírása, ami pedig a „kiadmányozás érvényességi 

kelléke”?  

 

Helyesen úgy kellene kezdődjön, hogy „ Kőrösiné dr. Mező Anetta jegyző nevében és 

megbízásából ……………… aljegyző:”) 
 
hogyan oldják meg, hogy legálisan aláírtak legyen az aljegyző által szabálytalanul aláírt 
- 2019 okt 22-i önkormányzat alakuló ülés jegyzőkönyve 
- a hatályos önkormányzati szmsz (szervezeti és működési szabályzat) 
- az összes rendelet két évre visszamenőleg 
- az összes önkormányzati jegyzőkönyv két évre visszamenőleg 
- a közbeszerzési szabályzat 
- stb ? 
 
Miért erőltetik a bírósági utat, amely dönthet ezen okmányok érvénytelenségéről illetve 
érvényessé tételük módjáról?  
Miért nem határozza el az önkormányzat, hogy minden olyan irathoz, amelyen az aljegyző aláírása 
helytelenül szerepel aljegyző záradékot csatol az aljegyző megfelelően fogalmazott aláírásával (és 
ami a Nemzeti Jogszabály Tárban is szerepel, azokat kicseréli illetve ott is ellátja záradékkal)? 
 

2.  
az országos faluprogramban milyen részvételre készül az önkormányzat és abba hogyan kívánja 
bevonni a falu érdeklődő lakosait – milyen önkormányzati határozat szól erről? 

3.  
a megválasztott képviselőknek mi lesz az egyéni feladatköre, mire fognak oda figyelni – milyen 
önkormányzati határozat szól erről? 
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4.  

az M30 autóálya Szikszó és Alsóvadász közti kereszteződésében miként oldódik meg a gyalogos 
közlekedés, bicikli közlekedés (lovas közlekedés már kisebb jelentőségű) a felüljáró lejtőjén felfelé 
(lesz-e külön gyalogos és biciklis sáv a felüljárón?) 

milyen észrevételeket tett az alsóvadászi önkormányzat az autópálya előzetes 
véleményeztetésekor – hol lehet erről olvasni? 

5.  
milyen kezdeményezéseket tett az önkormányzat a közútkezelő felé az Alsóvadászon áthaladó 
(2622 sz országút) országút elvárható mértékű karbantartásáért? 

6.  
milyen kezdeményezést tett az önkormányzat a Szikszóra vezető bicikliút érdekében – tekintve az 
országúti baleseteket (ez a kérdés nem az M30-al való kereszteződésre vonatkozik, hanem a két 
település közti teljes szakaszra) 

7.  
miért nem vonja be az érdekelt gazdálkodókat az önkormányzat a külterületi dűlőút fejlesztési 
pályázatokba? 

8.  

nyilvános-e a mezőőrök naplója és jelenléti kimutatása? 
mezőőrök mit kell tegyenek ha szemétkirakást észlelnek? 
a mezőőrök a falopás ügyében milyen eredményeket értek el? 

milyen az együttműködés a mezőőrök és a rendőrség között? 

9.  
milyen pályázati tervek vannak (különösen az országos faluprogramban), azokban a lakosoknak 
milyen részvételi lehetősége lesz? 

10.  milyen önkormányzati funkció van vállalkozásba adva (mint pld az óvoda konyhája)? 

11.  
miért nem oldja meg az önkormányzat a közmunka hatékonyabb szervezését?  
a falopás ellen miért nem lép fel az önkormányzat? 

12.  mi a módja a közmunkások igénybe vételének házkörüli munkára, gazdaságba, vállalkozásba? 

13.  

a közmunkás zöldséges kert miért szűnt meg (a tankertté felfejlődés, önkormányzati faiskolával 
kibővülés helyett)? 
miért nem létesült az állattartó telep és a helyi vágópont, amit polgármester annyira szorgalmazott 
2014-es megválasztásakor? 

14.  
milyen és mekkora összegű elhalasztott, beadott, megnyert, teljesített és még folyamatban levő 
pályázatai voltak az önkormányzatnak az elmúlt években? 

15.  milyen változtatások kerültek átvezetésre a falu rendezési tervén, térképén az elmúlt 5 évben? 

16.  
tervezi-e az önkormányzat, hogy falu szintű jövő-tervet segítsen elkészülni a következő két évben 
– az országos faluprogramban való részvételhez kapcsolódva? 
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Példák arra, hogy  
a kormányhivatal és az aszalói jegyző által ismételten szorgalmazott  

helyes aláírási mód  
(Kőrösiné dr. Mező Anetta jegyző nevében és megbízásából ……………… aljegyző) 

helyett mennyire bizonytalanok az aljegyzői aláírások a legutóbbi időkben is, 
az önkormányzati honlapról vett mintákban is, 
ami jogbizonytalanságot eredményez, hiszen 

a szabályos aláírási mód  
a „kiadmányozás érvényességi kelléke”. 

 
 
Érvényes-e az önkormányzat 2019 10 22-i alakuló ülése, amelyet az aljegyző nem a jegyző megbízottjaként 
írt alá? 
http://www.alsovadasz.hu/testuleti-jegyzokonyv-2019-oktober-22-alakulo-ules/ 
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Van-e érvényes szmsz-e az önkormányzatnak? 
http://www.alsovadasz.hu/szmsz/ 
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Érvényes-e a közbeszerzési szabályzat? 
Ráadásul nemhogy a jegyző megbízását nem jelzi az aljegyző, de jegyzőként írta alá 
http://www.alsovadasz.hu/kozbeszerzesi-szabalyzat/ 
 

 
 

 
Alsóvadász szociális rendelete sem érvényes? 
http://www.alsovadasz.hu/13-2019-x-22-rendelet/ 
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És egy érdekesség az aljegyző helyes hivatkozású aláírásáról egy tájékoztató levélből: 
(Kőrösiné dr. Mező Anetta jegyző nevében és megbízásából ……………… aljegyző), 

amelyet talán a számítógép háromszor is három külön formában folytatott 
(az aljegyző kitétel csak az egyiket követi) 

 

 


